
Strona 1 z 18 

Wodzisław Śl., dn. 7 sierpnia 2024 r. 

WRZ.0022.29.2024 

Protokół Nr 10/24 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Wodzisławskiego  

w dniu 7 sierpnia 2024 roku 

Ad. 1 

Starosta Leszek Bizoń otworzył posiedzenie Zarządu i stwierdził prawomocność obrad.  

Na posiedzeniu obecni byli następujący Członkowie Zarządu: 

Leszek Bizoń – Starosta 

Barbara Chrobok – Wicestarosta 

Barbara Magiera – Członek Zarządu 

Arkadiusz Skowron – Członek Zarządu 

Marek Hawel – Członek Zarządu 

Lista obecności członków Zarządu Powiatu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W posiedzeniu Zarządu uczestniczyli ponadto: 

Mariusz Rakowski – Skarbnik Powiatu 

Michał Lorek – Sekretarz Powiatu 

Adam Duży – Radca prawny 

Cezary Tomiczek – Dyrektor Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim 

Iwona Koczy – Naczelnik Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 

Aleksandra Witoszek – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wodzisławiu 

Śląskim 

Mariusz Wysłucha – Zastępca Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu 

Ad. 2 

Proponowany porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia Zarządu i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku posiedzenia. 

3. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą 

w Wodzisławiu Śląskim za pierwsze półrocze 2024 roku.  
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4. Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w następujących sprawach: 

a) wyrażenia zgody na obniżenie stawki czynszu za najem powierzchni zlokalizowanej 

w Wodzisławiu Śląskim, przy ul. 26 Marca 164 na podstawie umowy zawartej z Panią 

Ewą Różalską prowadzącą Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej „PRO LABORE" 

Poradnia Medycyny Pracy, ul. 26 Marca 164, 44-300 Wodzisław Śląski,  

b) wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargu na oddanie w najem części nieruchomości 

gruntowej zlokalizowanej w Wodzisławiu Śląskim, przy ul. 26 Marca 164, o łącznej 

powierzchni 2 m2 w celu ustawienia baneru reklamowego, na okres 30 dni licząc 

od dnia 1 września 2024 roku, na rzecz Nutropharma Sp. z o.o. z siedzibą w Lesznowoli, 

przy ul. Jedności 10a, 05-506 Lesznowola. 

5. Zaakceptowanie i skierowanie do Rady Powiatu Wodzisławskiego: 

a) sprawozdania za 2023 rok z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wodzisławiu Śląskim wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej, 

b) sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2023. 

6. Zaakceptowanie i skierowanie do Rady Powiatu Wodzisławskiego sprawozdania 

z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej Zakładu Usług Pralniczych w Wodzisławiu 

Śląskim za 2023 rok. 

7. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zaopiniowania realizacji 

inwestycji drogowej pod nazwą „Przebudowa odcinka ul. Cmentarnej w Marklowicach”.  

8. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w sprawie wyznaczenia Powiatowego 

Zakładu Zarządzania Nieruchomościami w Wodzisławiu Śląskim, jako jednostki 

organizacyjnej Powiatu Wodzisławskiego właściwej do prowadzenia zadania pn.: „Budowa 

stacji ładowania pojazdów elektrycznych w Gorzycach przy ul. Bogumińskiej, działka 

nr 138/18”.  

9. Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w następujących sprawach: 

a) upoważnienia Pani Eweliny Limanowskiej, pełniącej obowiązki Dyrektora Powiatowego 

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wodzisławiu Śląskim, 

do zaciągania łącznie z członkiem Zarządu Powiatu Wodzisławskiego zobowiązań, w tym 

podpisywania umów w związku z realizacją przedsięwzięcia pn. „Branżowe Centrum 

Umiejętności w Wodzisławiu Śląskim w dziedzinie robotyki” (BCU) realizującego 

koncepcję centrów doskonałości zawodowej (CoVEs), finansowanego przez Fundację 

Rozwoju Systemu Edukacji w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania 

Odporności, Komponentu A „Odporność i konkurencyjność gospodarki”, ujętego 

w planie finansowym Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego 

w Wodzisławiu Śląskim, 

b) wyrażenia zgody dla Dyrektora Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Rydułtowach, 

Pani Beaty Pirogowicz na zgłoszenie szkoły do dofinansowania przez Ministra Obrony 

Narodowej zakupu indywidualnych pakietów umundurowania dla uczniów nowo 

utworzonego Oddziału Przygotowania Wojskowego, 

c) upoważnienia Dyrektora Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Pszowie, Pani Izabeli 

Widera, do zaciągania zobowiązań, w tym podpisywania umów w związku z realizacją 

przedsięwzięcia pn. „Nowe wyzwania zawodowe ucznia polskiej szkoły”, w ramach 
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programu Erasmus Plus, Sektor - Kształcenie i szkolenia zawodowe, Akcja 1 - Mobilność 

edukacyjna - Akredytowane projekty na rzecz mobilności osób uczących się i kadry 

w sektorze kształcenia i szkolenia zawodowego KA121-VET, ujętego w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na lata 2024-2041. 

10. Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w następujących sprawach: 

a) zmian w planie wydatków budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok polegających 

na przeniesieniu planowanych kwot między rozdziałami, rodzajami jak i grupami 

wydatków, o których mowa w art. 236 ustawy o finansach publicznych, 

b) zmiany budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok polegającej na zwiększeniu 

planu dochodów i wydatków, 

c) zmiany uchwały Nr 2067/2024 Zarządu Powiatu Wodzisławskiego z dnia 17 stycznia 

2024 roku w sprawie opracowania planu finansowego na 2024 rok dla środków 

z Funduszu Pomocy, o którym mowa w art.14 ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. 

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa, gromadzonych na wyodrębnionym rachunku bankowym. 

11. Sprawy bieżące: 

a) informacja o dokonaniu zmiany planu finansowego Specjalistycznego Ośrodka Wsparcia 

dla Osób Doznających Przemocy Domowej w Wodzisławiu Śląskim na podstawie 

zarządzenia kierownika jednostki Nr 6/2024, 

b) informacja o dokonaniu zmiany planu finansowego Zespołu Szkół Ponadpodstawowych 

w Wodzisławiu Śląskim na podstawie zarządzenia kierownika jednostki 

Nr 21/2023/2024, 

c) informacja o dokonaniu zmiany planu finansowego Zespołu Szkół Ponadpodstawowych 

w Pszowie na podstawie zarządzenia kierownika jednostki Nr 06/K/2024, 

d) informacja o dokonaniu zmiany planu finansowego Powiatowego Ośrodka 

Doskonalenia Nauczycieli w Wodzisławiu Śląskim na podstawie zarządzenia kierownika 

jednostki Nr 11/ZD/08/2024, 

e) informacja o dokonaniu zmiany planu finansowego Starostwa Powiatowego 

w Wodzisławiu Śląskim na podstawie zarządzenia kierownika jednostki Nr 63/2024, 

Nr 66/2024 i Nr 68/2024, 

f) podziękowania Dyrektora Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim za umorzenie 

przez Zarząd Powiatu pożyczki w kwocie 600.000 zł. 

12. Wolne głosy i wnioski.  

13. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 24 lipca 2024 r. 

14. Zakończenie posiedzenia Zarządu. 

Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął proponowany porządek obrad posiedzenia.  
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Ad. 3 

Dyrektor PPZOZ Cezary Tomiczek przedstawił informację o przebiegu wykonania planu 

finansowego Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach 

i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim za pierwsze półrocze 2024 roku 

(załącznik nr 2 do protokołu). Dyrektor przekazał, iż przychody w zakresie lecznictwa 

stacjonarnego zostały wykonane na poziomie 32,4% planu, co jest spowodowane głównie tym, 

iż założono przychody w wysokości 9 mln zł na pediatrię, której jednak nie ma, a mniejszy wpływ 

na niewykonanie tych przychodów ma także onkologia i rehabilitacja. Natomiast zwiększony 

został w przychodach ryczałt związany ze wznowieniem funkcjonowania Oddziału Chirurgii 

Ogólnej, o kwotę 6,7 mln zł na cały rok. Jeżeli chodzi o pozycje w kosztach, które odbiegają 

od normy to w kosztach usług obcych jest to pozycja 41, gdzie wykonanie jest na poziomie 

55,09% planu, co wynika ze wzrostu stawki lekarzy, w szczególności chirurgów, gdyż zakładano, 

iż lekarze ci przyjdą na umowę o pracę, a przyszli na kontrakt, więc stąd ta różnica w planie. 

Z kolei pozycja 63 - pozostałe koszty operacyjne, została wykonana na poziomie ponad 100% 

planu. W pozycji tej ujęte są w szczególności koszty sądowe, nakazy zapłaty oraz rekompensaty 

od nieuregulowanych w terminie zobowiązań, czyli 40 euro od każdej takiej faktury. Ogólnie 

patrząc na wynik finansowy, został on wykonany na poziomie 43% planu, co wskazuje, iż strata 

będzie niższa niż zaplanowana. Następnie Dyrektor przekazał informacje o aktualnej sytuacji 

PPZOZ. Poinformował, iż PPZOZ otrzymał już aneksy w zakresie ustawowej podwyżki 

dla personelu medycznego, z czego jedna część jest w ryczałcie, a druga część poza ryczałtem. 

Mając na uwadze wykonanie pierwszego miesiąca poza ryczałtem i to co jest w ryczałcie, środki 

które wpłynęły na podstawie ww. aneksów pokrywają koszty wzrostu podstawowego dla 

personelu medycznego, jednak nie pokrywają żadnych innych kosztów. W związku z tym część 

personelu, który jest na kontrakcie składa wypowiedzenie umów o pracę, z jednego wyłącznie 

powodu – po to, żeby renegocjować kwotę podwyżki za godzinę, a przecież stawki te są bardzo 

dobre. 

Starosta Leszek Bizoń zapytał w jakiej wysokości środków brakuje w zakresie wynagrodzeń.  

Dyrektor PPZOZ Cezary Tomiczek odpowiedział, że na obecne wynagrodzenia, które będą 

wypłacone za 3 dni, środki są wystarczające. Natomiast niewystarczające są przychody, 

aby można było dać podwyżkę personelowi administracyjnemu, który zarabia czasami mniej, 

niż najniższy personel tzw. medyczny czyli salowe. Wynagrodzenie salowej to 4.630 zł, a część 

pracowników administracji ma wynagrodzenie na poziomie najniższej krajowej lub trochę tylko 

wyższe. Średnie wynagrodzenie kierowników administracyjnych to jest kwota 6.100 zł, 

a dla porównania wynagrodzenie technika w zawodzie medycznym w sterylizacji to jest 

kwota 6.150 zł. Dyrektor przekazał, iż w najbliższym czasie przedłoży zestawienie obrazujące jak 

wygląda kwestia wynagrodzenia dla poszczególnych grup zawodowych. Dyrektor zwrócił też 

uwagę na kwestię funkcjonowania dwóch oddziałów chorób wewnętrznych – jeden z nich, 

liczący 45 łóżek, po 6 miesiącach br. przyniósł zysk na kwotę 485.000 zł, a drugi, liczący 30 łóżek  

zanotował stratę w wysokości 115 000 zł. Patrząc na długość pobytu i inne wskaźniki można 
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zauważyć, iż mogą funkcjonować dwa oddziały o tym samym profilu, których sytuacja finansowa 

jest całkiem odmienna. Dyrektor wyraził nadzieję, że od 1 października br. zostanie 

to skorygowane, tak żeby jeden wspólny oddział wewnętrzny z pododdziałem geriatrycznym 

nie generował takich strat. Dodał, że jeżeli chodzi o chirurgię, to nadal jest na dość dużym 

minusie, spowodowanym szczególnie nieplanowymi pacjentami, gdyż pacjenci planowi 

przynoszą zysk, a z kolei nieplanowi przynoszą większe koszty. Od drugiego kwartału zaczął 

funkcjonować po pewnych zmianach oddział anestezjologii i intensywnej terapii, który obecnie 

jest już na plusie ponad 800.000 zł, choć jest to oddział tylko 7- łóżkowy. Oddział rehabilitacyjny 

nadal przynosi stratę, jednak podjęto pewne działania, które powinny na koniec roku znacznie 

zminimalizować stratę, a głównie chodzi o decyzję Dyrektora o rezygnacji z dyżurów 

telefonicznych jako zastępstwa internistycznego, których koszt stanowił około 400.000 zł 

rocznie. To rozwiązanie wzbudza pewne wątpliwości, jednak obecnie zabezpieczenie pełni 

interna, z niewielkim wzrostem wynagrodzenia dla internisty w godzinach nocnych i zmianie 

systemu działania na wypadek pogorszenia się stanu zdrowia pacjenta na oddziale 

w Rydułtowach.       

Starosta Leszek Bizoń zapytał czy wiadomo, ile tego typu interwencji miało miejsce, kiedy 

obowiązywały dyżury telefoniczne na oddziale.   

Dyrektor PPZOZ Cezary Tomiczek odpowiedział, że nie udało się precyzyjnie tego określić, gdyż 

świadczenia te były realizowane przez podwykonawcę, czyli firmę SOB-MED, ale można przyjąć, 

iż średnio takich interwencji telefonicznych było około 3 w miesiącu, a koszty stanowiły kwotę 

35.000 zł miesięcznie. Dlatego istotne jest, aby jak najszybciej przenieść oddział rehabilitacyjny 

do Wodzisławia Śląskiego. Z kolei oddział ginekologiczno-położniczy i powiązany z nim oddział 

neonatologiczny wygenerowały prawie 2,5 mln zł straty, choć w porównaniu z innymi 

oddziałami tego typu na Śląsku wypadają bardzo dobrze, gdyż zwykle te straty są wyższe. 

Oddział ginekologiczno-położniczy powinien przekroczyć próg 600 porodów rocznie, choć tego 

nie można zaplanować, przy czym prowadzone są szerokie działania promocyjne w tym 

kierunku. Chirurgia jeszcze przynosi stratę, jednak widoczna jest tendencja wzrostowa i strata 

na tym oddziale powinna w dalszej części roku się zmniejszyć. Prowadzone są rozmowy 

z zespołem, żeby przekierować część pacjentów na te zabiegi, które są najbardziej potrzebne, 

a jednocześnie generują najmniejsze starty. Oddział urazowo-ortopedyczny ma 330.000 zł 

na plusie. Początek roku był niezadowalający, jednak w związku z wymianą zespołu widoczna 

jest poprawa.     

Wicestarosta Barbara Chrobok zapytała z czego wynika wzrost kosztów cateringowych.  

Dyrektor PPZOZ Cezary Tomiczek odpowiedział, że jest to związane z realizacją programu „Dobry 

posiłek” współfinansowanego z NFZ, wzrostem cen, który nie został zaplanowany, a także 

zmianą dostawcy usług cateringowych. 
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Wicestarosta Barbara Chrobok zapytała jaki wpływ na finanse Szpitala ma brak pediatrii, czy był 

to oddział dochodowy i w jaki sposób zaprzestanie działalności na tym oddziale wpłynęło 

na koszty stałe.   

Dyrektor PPZOZ Cezary Tomiczek odpowiedział, że pediatria była dochodowa, a świadczenia 

w tym zakresie są płacone poza ryczałtem z Funduszu Medycznego. Pediatria przynosiła około 

2 mln zł zysku rocznie, ale było to spowodowane także specyficznym zarządzaniem przez 

ordynatora, który miał umiejętność łączenia leczenia z dobrym podejściem ekonomicznym.  

Wicestarosta Barbara Chrobok zapytała, czy można określić jaki jest koszt utrzymania kompleksu 

szpitalnego w  Rydułtowach, nie biorąc pod uwagę funkcjonującego tam oddziału 

rehabilitacyjnego i pracowni endoskopii, tylko utrzymanie obiektów.  

Dyrektor PPZOZ Cezary Tomiczek zapewnił, iż w najbliższym czasie informacja w tym zakresie 

zostanie opracowana.  

Starosta Leszek Bizoń poprosił Dyrektora o przedstawienie aktualnych informacji odnośnie 

funkcjonowania Szpitala. 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek przekazał, że jak wiadomo zakupione zostały nowe karetki, 

a także nosze elektryczne, które okazały się bardzo pomocne, zwłaszcza w przypadku pacjentów 

bariatrycznych. Poza tym trwają przygotowania do reorganizacji interny w jeden oddział, 

co powinno sprawnie przebiec, o ile nie wystąpią nieprzewidziane okoliczności. Dyrektor 

poinformował, iż w dniu wczorajszym zakończył się konkurs na stanowisko Zastępcy Dyrektora 

ds. Lecznictwa, w wyniku którego na to stanowisko wybrany został dr n. med. Jacek Czapla, 

który dotychczas zajmował to stanowisko na zasadzie powierzenia obowiązków.  

Starosta Leszek Bizoń zapytał na jakim etapie jest program naprawczy PPZOZ.   

Dyrektor PPZOZ Cezary Tomiczek przekazał, iż program naprawczy zostanie opracowany 

i przekazany do członkom Zarządu do skonsultowania pod koniec sierpnia. W podobnym czasie 

przygotowane zostanie sprawozdanie z realizacji poprzedniego programu naprawczego.  

Członek Zarządu Arkadiusz Skowron zwrócił uwagę na problemy jakie występują z systemem 

komputerowym na jakim pracują lekarze w poradniach. 

Dyrektor PPZOZ Cezary Tomiczek potwierdził, że jest mu znany ten problem, jednak w ostatnim 

czasie udało się pozyskać środki zewnętrzne w ramach cyberbezpieczeństwa tylko 

na zabezpieczenie zewnętrzne oraz zakup 25 komputerów, co udało się jako jedynemu 

szpitalowi w województwie śląskim. Obecnie oczekuje się na możliwość pozyskania środków 

w tym zakresie w ramach funduszy europejskich, co powinno pojawić się w listopadzie lub 
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grudniu br. Szpitalowi najbardziej brakuje sieci szkieletowej światłowodowej, jak również 

zachodzi potrzeba wymiany ponad 250 komputerów. Cały czas podejmowane są działania 

doraźne, aby zwiększyć przepustowość łącza. Zatem można stwierdzić, że program działa 

dobrze, choć jest niezbyt przyjazny dla personelu, tylko infrastruktura komputerowa jest 

niewystarczająca.   

Zarząd Powiatu przyjął do wiadomości informację o przebiegu wykonania planu finansowego 

Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim 

z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim za pierwsze półrocze 2024 roku.   

Ad. 4 a) 

Naczelnik Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Iwona Koczy przedstawiła projekt uchwały 

Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w sprawie wyrażenia zgody na obniżenie stawki czynszu 

za najem powierzchni zlokalizowanej w Wodzisławiu Śląskim, przy ul. 26 Marca 164 

na podstawie umowy zawartej z Panią Ewą Różalską prowadzącą Niepubliczny Zakład Opieki 

Zdrowotnej „PRO LABORE" Poradnia Medycyny Pracy, ul. 26 Marca 164, 44-300 Wodzisław 

Śląski (załącznik nr 3 do protokołu). Naczelnik przekazała, że z wnioskiem w ww. sprawie zwrócił 

się Dyrektor PPZOZ na podstawie prośby Pani Ewy Różalskiej prowadzącej NZOZ „PRO LABORE”. 

Prośba ta podyktowana jest tym, iż część aktualnie wynajmowanych powierzchni przez NZOZ 

"PRO LABORE" jest remontowana, celem przystosowania do prowadzonej działalności 

medycznej po zmianie lokalizacji z parteru na I piętro Zespołu Poradni Specjalistycznych 

w Wodzisławiu Śląskim, a co za tym idzie, nie jest możliwe ich użytkowanie, jednocześnie 

powodując zwiększone nakłady finansowe. Naczelnik dodała, iż na podstawie stosownej 

uchwały Rady Powiatu, ustalenie stawek czynszu w obniżonej wysokości może nastąpić na czas 

nie dłuższy niż 6 miesięcy w przypadku wykonywania prac remontowo-adaptacyjnych, 

niezbędnych dla podjęcia działalności. Dyrektor PPZOZ proponuje obniżenie stawki czynszu 

na okres 3 miesięcy.  

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści projektu uchwały nie wniósł uwag i podjął 

w głosowaniu jednogłośnie uchwałę Nr 103/2024 w ww. sprawie. 

Ad. 4 b) 

Naczelnik Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Iwona Koczy przedstawiła projekt uchwały 

Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargu 

na oddanie w najem części nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w Wodzisławiu Śląskim, 

przy ul. 26 Marca 164, o łącznej powierzchni 2 m2 w celu ustawienia baneru reklamowego, 

na okres 30 dni licząc od dnia 1 września 2024 roku, na rzecz Nutropharma Sp. z o.o. z siedzibą 

w Lesznowoli, przy ul. Jedności 10a, 05-506 Lesznowola (załącznik nr 4 do protokołu). Naczelnik 

poinformowała, że z wnioskiem w ww. sprawie wystąpił Dyrektor PPZOZ, w celu umożliwienia 

firmie Nutropharma ustawienia banneru reklamowego w związku z organizacją w dniu 
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8 września 2024 br. Dnia Otwartego Wodzisławskiej Porodówki. Zgodnie ze stosowną uchwałą 

Rady Powiatu tego typu nieruchomość może być oddana w najem lub dzierżawę w drodze 

bezprzetargowej po uzyskaniu zgody Zarządu Powiatu. Dyrekcja PPZOZ widzi możliwość 

zawarcia takiej umowy, gdyż wynajęcie powierzchni nie będzie miało wpływu na ograniczenie 

realizowanych zadań statutowych zakładu oraz na jakość udzielanych świadczeń zdrowotnych. 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści projektu uchwały nie wniósł uwag i podjął 

w głosowaniu jednogłośnie uchwałę Nr 104/2024 w ww. sprawie. 

Ad. 5 a) 

Dyrektor PCPR Aleksandra Witoszek przedstawiła sprawozdanie za 2023 rok z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wodzisławiu Śląskim wraz z wykazem potrzeb 

w zakresie pomocy społecznej (załącznik nr 5 do protokołu). Dyrektor przekazała, że działalność 

PCPR koncentrowała się głównie na trzech obszarach: pomoc społeczna, rehabilitacja społeczna 

oraz piecza zastępcza. Realizacja zadań statutowych była możliwa dzięki zatrudnieniu 

wyspecjalizowanej kadry. Na koniec 2023 roku zatrudnione były w PCPR 34 osoby, z czego 

11 osób realizowało zadania z ustawy o pomocy społecznej, 19 osób zadania z ustawy 

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, a 4 osoby zajmowały się rehabilitacją 

społeczną. Do zadań realizowanych na podstawie ustawy o pomocy społecznej należy 

m.in. prowadzenie i rozwój infrastruktury domów pomocy społecznej. Na terenie naszego 

Powiatu funkcjonują dwa takie ośrodki – dla 218 osób i 56 osób. W ubiegłym roku z tej formy 

skorzystało ponad 270 mieszkańców, nie tylko z terenu naszego Powiatu, ale także spoza niego. 

W strukturze PCPR realizowane jest także zadanie dotyczące prowadzenia mieszkań 

treningowych i wspomaganych. Ze wsparcia w tej formie skorzystało 14 osób. Mieszkania 

treningowe przeznaczone są dla 9 usamodzielnianych wychowanków pieczy zastępczej, 

a mieszkania wspomagane dla 5 osób z niepełnosprawnościami. Prowadzono również 

poradnictwo specjalistyczne i interwencję kryzysową w ramach poradnictwa. Mieszkańcom 

udzielano wsparcia w zakresie porad prawnych i obywatelskich, a także wsparcia 

psychologicznego, pedagogicznego, socjalnego, czy w zakresie terapii uzależnień. Realizowano 

także szkolenie z doskonalenia kadry pomocy społecznej z terenu powiatu wodzisławskiego. 

Dyrektor wspomniała, że kolejnym zadaniem realizowanym na podstawie ustawy o pomocy 

społecznej jest prowadzenie ośrodków wsparcia. Obecnie funkcjonują dwa ośrodki wsparcia dla 

osób z niepełnosprawnościami, obejmujące 30 i 35 miejsc. Poza tym funkcjonuje ośrodek 

całodobowy, tj. Specjalistyczny Ośrodek Wsparcia dla Osób Doznających Przemocy Domowej, 

obejmujący 14 miejsc statutowych. Ośrodek ten oprócz wsparcia całodobowego dla ofiar 

przemocy prowadzi szereg innych działań, w tym wsparcie psychologiczne dla mieszkańców, 

czy działania korekcyjno-edukacyjne dla sprawców przemocy. W ubiegłym roku Ośrodek podjął 

ponad 800 działań na rzecz osób z naszego Powiatu. Następnie Dyrektor omówiła zadania 

realizowane na podstawie ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 

niepełnosprawnych. W tym obszarze działania koncentrują się głównie na udzielaniu 

następujących dofinansowań dla mieszkańców ze środków PFRON: 
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- dofinansowanie uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach 

rehabilitacyjnych 

- dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 

pomocnicze, 

- dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych, 

- dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych, 

- dofinansowanie usługi tłumacza języka migowego lub tłumacza-przewodnika 

Z tego typu wsparcia skorzystało 1.969 osób w ramach zadań algorytmowych, 1.068 osób 

w ramach sportu i kultury oraz 901 osób w ramach pozostałych zadań. Ponadto, PCPR pozyskało 

środki z PFRON-u na realizację programów celowych. Od kilku lat realizowany jest program 

pn. „Aktywny Samorząd”, a w ostatnich latach także programy „Samodzielność – Aktywność – 

Mobilność” – Mieszkanie dla absolwenta i „Samodzielność – Aktywność – Mobilność” – 

Dostępne mieszkanie. Oprócz tego, w ubiegłym roku były realizowane programy: „Pomoc 

obywatelom Ukrainy z niepełnosprawnością” Moduł I, „Zajęcia klubowe w WTZ”, 

„Wyrównywanie różnic między regionami III”. Pracownicy Zespołu dofinansowań PFRON, 

środków zewnętrznych oraz wsparcia uchodźców realizowali także zadania związane 

ze wsparciem repatriantów. Po raz kolejny PCPR w ubiegłym roku pozyskało środki na realizację 

programów z Funduszu Solidarnościowego: „Opieka Wytchnieniowa”, „Asystent Osobisty Osoby 

Niepełnosprawnej”, które cieszyły się dużym zainteresowaniem. PCPR realizowało też działania 

w ramach funkcjonującej infrastruktury „Oaza Aktywności”, gdzie prowadzone były zajęcia 

skierowane do seniorów, dzieci, uczestników jednostek pomocy społecznej, w tym m.in. dla 

pracowników Zakładu Aktywności Zawodowej. Dyrektor stwierdziła, że w dalszej części 

sprawozdania przedstawiono działalność jednostek pomocowych czyli: domów pomocy 

społecznej, warsztatów terapii zajęciowej i ośrodków wsparcia. Sprawozdanie wieńczy wykaz 

potrzeb w obrębie pomocy społecznej. Do potrzeb, które pojawiły się w ciągu roku należy: 

- rozwój środowiskowych form wsparcia na rzecz osób z niepełnosprawnością,  

- rozwój mieszkalnictwa treningowego i wspomaganego,  

- pozyskanie specjalistów do Punktu Interwencji Kryzysowej, 

- zwiększenie liczby asystentów osobistych osoby niepełnosprawnej, 

- zwiększenie wsparcia dla osób z niepełnosprawnościami oraz ich opiekunów w ramach opieki 

wytchnieniowej, 

- opracowanie diagnozy potrzeb jako kluczowego czynnika determinującego i wyznaczającego 

najważniejsze cele dla instytucji pomocowych na kolejne lata, 

- utworzenie miejsc dziennego pobytu dla seniorów, 

- regulacja płac pracowników jednostek organizacyjnych pomocy społecznej, 

- remont łazienek w Powiatowym Domu Dziecka w Gorzyczkach oraz w Powiatowej Placówce 

Opiekuńczo – Wychowawczej, 

- modernizacja dachu na budynkach Domu Pomocy Społecznej im. Papieża Jana Pawła II 

w Gorzycach. 

Członek Zarządu Barbara Magiera wspomniała, że w budynku Branżowej Szkoły w Radlinie były 

realizowane projekty dla osób z niepełnosprawnościami i zapytała czy będą one kontynuowane, 
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zwłaszcza dla osób, które nie zakwalifikowały się np. do Ośrodka Połomii, czy do innych 

ośrodków. 

Dyrektor PCPR Aleksandra Witoszek potwierdziła, iż w Radlinie realizowany był projekt 

„Pokonajmy samotność, cieszmy się  życiem”. Jeżeli tylko pojawi się możliwość pozyskania 

środków unijnych na tego typu projekt, to z pewnością zostaną podjęte działania w tym 

kierunku, bo nie wszyscy uczestnicy poprzedniego projektu znaleźli miejsce gdzie indziej lub 

znaleźli tylko czasowo. Z kolei część osób, które korzystały w projekcie z teleopieki została 

przejęta przez teleopiekę w Jastrzębiu Zdroju, więc jest to wsparcie realizowane. 

Członek Zarządu Arkadiusz Skowron powiedział, że była mowa o wzroście interwencji 

kryzysowych i zapytał jaka była tego przyczyna.  

Dyrektor PCPR Aleksandra Witoszek powiedziała, że jedną z takich sytuacji był wypadek 

na kopalni „Rydułtowy”, gdzie była potrzeba udzielenia wsparcia psychologicznego. Działanie 

takie realizowane jest przy pomocy psychologa zatrudnionego w PCPR, jednak w takich 

sytuacjach jest to niewystarczające i dobrze by było mieć specjalistów, którzy by byli 

w tzw. gotowości, co jest mało realne. Druga sytuacja kryzysowa na przestrzeni ostatnich kilku 

tygodni to wypadek na kąpielisku „Olza”, gdzie również dwóch specjalistów pojechało w celu 

wsparcia osób, które uczestniczyły w tym zdarzeniu, a po całej akcji zakończonej na miejscu, 

udzielano jeszcze wsparcia telefonicznie.   

Skarbnik Powiatu Mariusz Rakowski powiedział, że wspomniano o potrzebach w zakresie 

pomocy społecznej, które w sposób oczywisty będą się łączyć ze zwiększonymi wydatkami 

w różnych obszarach wydatków bieżących, ale także wydatków inwestycyjnych. Zapytał 

w związku z tym, jakie są perspektywy odnośnie sfinansowania tych potrzeb. 

Dyrektor PCPR Aleksandra Witoszek stwierdziła, że pomoc społeczna jest trudnym tematem, 

do którego niestety trzeba będzie dopłacać. Ośrodki oferujące środowiskowe formy wsparcia dla 

osób z niepełnosprawnościami są oczekiwane od wielu lat, a osób w kolejce do takiego ośrodka 

jest bardzo dużo. Trzeba mieć świadomość, iż w przypadku utworzenia takiego ośrodka, dotacja 

z Urzędu Wojewódzkiego nie pokryje w 100% jego działalności. Obecnie funkcjonujące ośrodki 

wsparcia jeszcze sobie radzą, jednak zwykle w połowie roku otrzymywały na działalność 

dodatkowe środki z województwa, a w tym roku po raz pierwszy nie pojawiła się informacja, 

że takie dodatkowe wsparcie będzie udzielone. Na dzień dzisiejszy sytuacja w obu ośrodkach 

jest bardzo trudna. Dotacja na poziomie 2.250 zł na jednego uczestnika nadal jest niezmienna, 

choć ciągle czynione są starania o zmianę finansowania i zwiększenie tej kwoty dotacji. Jeżeli 

ośrodki nie otrzymają w przyszłym roku zwiększonego finansowania, będą musiały w jakiś 

sposób ograniczać swoją działalność. Przykładowo, Ośrodek Wsparcia w Połomii być może 

będzie musiał się zastanowić nad dowozem uczestników na zajęcia, co jest bardzo mało 

akceptowalne przez mieszkańców, skoro od 2013 r. taki dowóz mają zapewniony. Natomiast 

w związku z tym, iż dowożeni są uczestnicy nawet z najdalszych części Powiatu, samochody 
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pokonują 350 km dziennie i to wiąże się z dużymi kosztami. Prowadzone są rozmowy 

z kierownikami ośrodków wsparcia w celu znalezienia optymalnych rozwiązań i pojawiają się 

wątpliwości, czy nie dojdzie do takiej sytuacji, że gminy też będą musiały pomóc i ewentualnie 

partycypować w kosztach działalności tych ośrodków, chociażby w zakresie dowozu 

uczestników. 

Skarbnik Powiatu Mariusz Rakowski zapytał, czy ten transport musi być nieodpłatny dla 

uczestników. 

Dyrektor PCPR Pani Aleksandra Witoszek odpowiedziała, że nieodpłatny transport nie jest 

wymogiem, jednak kiedy ośrodek powstał zadeklarowano, że będzie zapewniony dowóz 

uczestników i teraz trudno się z tego wycofać, jednak być może trzeba będzie takie rozwiązanie 

rozważyć, jeżeli sytuacja finansowa się nie poprawi. 

Członek Zarządu Barbara Magiera wyraziła opinię, że być może rodzice powinni pokryć 

koszt transportu dzieci korzystających z ośrodka, bo jednak tego wsparcia dla osób 

z niepełnosprawnościami jest dość dużo.  

Wicestarosta Barbara Chrobok zwróciła uwagę, że dobrze by było rozpropagować informacje 

na temat działań Powiatu w sferze pomocy społecznej, bo nie wszyscy mieszkańcy mają 

świadomość jak to wygląda.   

Zarząd Powiatu jednogłośnie zaakceptował i skierował do Rady Powiatu Wodzisławskiego 

sprawozdanie za 2023 rok z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wodzisławiu 

Śląskim wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej. 

Ad. 5 b) 

Dyrektor PCPR Aleksandra Witoszek przedstawiła sprawozdanie z efektów pracy organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2023 (załącznik nr 6 do protokołu). Dyrektor wskazała, 

że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie zostało wyznaczone przez Starostę na organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej w Powiecie Wodzisławskim. Piecza zastępcza realizowana jest 

w dwóch formach: pieczy instytucjonalnej i pieczy rodzinnej. Na koniec roku 2023 

funkcjonowało na terenie Powiatu 168 rodzin zastępczych i 5 rodzinnych domów dziecka. 

Obecnie liczba rodzin zastępczych jest na podobnym poziomie jak wcześniej, jednak liczba 

dzieci, które zostały umieszczone w rodzinach zastępczych wzrosła – na koniec 2023 roku było 

to 330 dzieci, a dzisiaj 341. Liczba ta stale rośnie, a rodziny zastępcze są przepełnione. W tym 

roku rozpoczęto kampanię dotarcia bezpośrednio do potencjalnych kandydatów na rodziny 

zastępcze, w nieco innej niż dotychczas formie, na podstawie opracowanej mapy, wskazującej 

gdzie w każdej gminie zamierza się dotrzeć. Dyrektor zwróciła uwagę, iż obecnie w ramach 

pieczy zastępczej funkcjonują dwa pogotowia rodzinne, które mają pod swoją opieką po 11-12 
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dzieci, w wieku od 1 miesiąca do 6 lat. Dzięki zaangażowaniu Dyrektora PCPR i Zespołu udało się 

pozyskać wolontariuszy dla wsparcia tych rodzin, które mają tak dużą liczbę dzieci pod opieką. 

Standardem zaczyna być to, iż funkcjonują rodziny zastępcze mające po 6-8 dzieci. Stąd 

kampania promocyjna w każdej gminie, aby dotrzeć jak najbliżej potencjalnych kandydatów 

na rodziny zastępcze. 

Skarbnik Powiatu Mariusz Rakowski zapytał jakie jest dofinansowanie na jedno dziecko 

w rodzinie zastępczej. 

Dyrektor PCPR Aleksandra Witoszek odpowiedziała, że w przypadku umieszczenia dziecka 

w spokrewnionej rodzinie zastępczej jest to kwota 899 zł, a w rodzinie zawodowej 1.361 zł. 

W przypadku rodziny zastępczej zawodowej dochodzi jeszcze wynagrodzenie dla rodzin 

zastępczych i w tym roku udało się zwiększyć to wynagrodzenie, mając na uwadze, iż rodziny te 

są mocno obciążone liczbą dzieci, co wiąże się z dużymi trudnościami. Wynagrodzenie to wynosi 

dla danej rodziny w granicach 5.100 zł – 5.800 zł, w zależności od tego ile lat rodzina pełni swoją 

funkcję, czy podnosi swoje kwalifikacje, czy jest otwarta na przyjęcie nowych dzieci. 

Członek Zarządu Barbara Magiera stwierdziła, że najbardziej niepokojące jest to, że wzrasta 

liczba dzieci umieszczanych w pieczy zastępczej. 

Dyrektor PCPR Aleksandra Witoszek powiedziała, że gdyby była taka wola Powiatu i były 

ku temu możliwości, to można by było utworzyć kolejną placówkę opiekuńczo-wychowawczą, 

np. specjalistyczną, bo jest tyle potrzeb, choć wiadomo, iż warunki pomiędzy rodziną zastępczą 

a placówką są bez porównania, a dodatkowo koszty ponoszone w placówce opiekuńczo-

wychowawczej są bardzo wysokie. 

Członek Zarządu Arkadiusz Skowron zapytał, czy obowiązuje taki system, iż rodzice biologiczni 

pokrywają koszty pobytu ich dzieci w pieczy zastępczej. 

Dyrektor PCPR Aleksandra Witoszek odpowiedziała, że jeden z zespołów w PCPR zajmuje się 

tylko postępowaniami administracyjnymi związanymi ze ściąganiem odpłatności za pobyt dzieci 

w rodzinnej lub instytucjonalnej pieczy zastępczej. Koszty te są ustalane indywidualnie, a ich 

ściągalność jest bardzo niska.   

Starosta Leszek Bizoń zapytał jak wygląda współpraca PCPR z sądem.  

Dyrektor PCPR Aleksandra Witoszek odpowiedziała, że współpraca ta dobrze się układa, 

a bywają trudne sytuacje, wymagające szybkich decyzji. Zdarzają się także sytuacje, iż PCPR 

nie ma wspólnych interesów z sądem, bo nie jest w stanie spełnić wszystkich oczekiwań, 

a należy pamiętać iż PCPR współpracuje także z rodziną zastępczą i z rodzicem biologicznym, 

więc te trzy elementy trzeba umiejętnie połączyć. Realizacja postanowień sądu bywa trudna, 
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zwłaszcza gdy zachodzi konieczność zastosowania przymusu, co jest później nagłaśniane 

medialnie. Natomiast w PCPR są stworzone dogodne warunki, jeżeli chodzi o możliwości 

kontaktu rodziców biologicznych z dziećmi. Rzadko kiedy ten kontakt rodzica biologicznego 

z dzieckiem odbywa się poza PCPR, chyba że rodzina zastępcza wyrazi na to zgodę. 

Zarząd Powiatu jednogłośnie zaakceptował i skierował do Rady Powiatu Wodzisławskiego 

sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2023.  

Ad. 6 

Starosta Leszek Bizoń przedstawił sprawozdanie z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej 

Zakładu Usług Pralniczych w Wodzisławiu Śląskim za 2023 rok (załącznik nr 7 do protokołu). 

Starosta stwierdził, iż sprawozdanie przedłożone przez Dyrektora ZAZ jest bardzo szczegółowe 

i przedstawia najważniejsze obszary działalności Zakładu. Starosta zwrócił uwagę na punkt V 

sprawozdania dotyczący zatrudnienia, gdzie przedstawiono liczbę pracowników ze wskazaniem 

stopnia i rodzaju niepełnosprawności. Na koniec 2023r. w Zakładzie zatrudnione były 34 osoby 

z niepełnosprawnością oraz 11 osób pełnosprawnych. Ze sprawozdania można się dowiedzieć 

jak szerokie działania Zakład prowadzi w zakresie aktywizacji zawodowej osób 

niepełnosprawnych, a także ich rehabilitacji zdrowotnej. Jeżeli chodzi o sferę finansową, 

to należy zwrócić uwagę, iż corocznie Powiat udziela dotacji przedmiotowej dla Zakładu, która 

w ostatnich latach wynosiła 145.000 zł., a w ubiegłym roku została zwiększona do 255.000 zł. 

Jest to o tyle ważne, iż dotacja ta jest potrzebna zawsze na początek roku, aby zapewnić wypłatę 

wynagrodzeń i innych płatności, bo środki z PFRON uruchamiane są dopiero około miesiąca 

marca.   

Zarząd Powiatu jednogłośnie zaakceptował i skierował do Rady Powiatu Wodzisławskiego 

sprawozdanie z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej Zakładu Usług Pralniczych 

w Wodzisławiu Śląskim za 2023 rok.   

Ad. 7 

Zastępca Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu Mariusz Wysłucha przedstawił projekt 

uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zaopiniowania realizacji inwestycji 

drogowej pod nazwą „Przebudowa odcinka ul. Cmentarnej w Marklowicach” (załącznik nr 8 do 

protokołu). Pan Mariusz Wysłucha poinformował, iż ww. inwestycja będzie realizowana w trybie 

ustawy o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg 

publicznych, dlatego inwestor przed uzyskaniem zezwolenia zobowiązany jest uzyskać opinię 

właściwego miejscowo zarządu powiatu. Przedmiotowe zadanie polega na przebudowie odcinka 

drogi o długości 142 mb. Drogę zaprojektowano jako drogę klasy D (dojazdowa) z jezdnią 

o szerokości 4,0 m. Inwestycja obejmuje także budowę poboczy gruntowych o szerokości 0,75 m 

oraz zjazdów do przylegających do drogi nieruchomości. 
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Członek Zarządu Arkadiusz Skowron zapytał, gdzie zmierza ta droga. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu Mariusz Wysłucha odpowiedział, iż ta 

droga już istnieje, a w ramach inwestycji zostanie poszerzona, jak również ukształtowana pod 

właściwym kątem na skrzyżowaniu z ul. Wiśniową, co wymaga wykupu prywatnych gruntów, 

więc stąd zastosowanie trybu szczególnych zasad przygotowania i realizacji inwestycji. 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści projektu uchwały nie wniósł uwag i podjął 

w głosowaniu jednogłośnie uchwałę Nr 105/2024 w ww. sprawie. 

Ad. 8 

Starosta Leszek Bizoń przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

wyznaczenia Powiatowego Zakładu Zarządzania Nieruchomościami w Wodzisławiu Śląskim, 

jako jednostki organizacyjnej Powiatu Wodzisławskiego właściwej do prowadzenia zadania 

pn.: „Budowa stacji ładowania pojazdów elektrycznych w Gorzycach przy ul. Bogumińskiej, 

działka nr 138/18” (załącznik nr 9 do protokołu). Starosta poinformował, iż Powiat Wodzisławski 

uzyskał dofinansowanie z Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności na zakup 

dwóch zeroemisyjnych autobusów wraz z zakupem dwóch mobilnych stacji ładowania. W celu 

realizacji tego przedsięwzięcia proponuje się, aby stację ładowania autobusów zamontować 

na terenie należącym do naszego Powiatu, w rejonie DPS w Gorzycach. Natomiast do realizacji 

tego zadania proponuje się wyznaczyć Powiatowy Zakład Zarządzania Nieruchomościami, który 

jest jednostką wyspecjalizowaną w takich zadaniach.  

Członek Zarządu Marek Hawel zapytał, czy to oznacza, iż rezygnuje się z planów budowy takiej 

stacji ładowania w Syryni.  

Starosta Leszek Bizoń odpowiedział, że jeżeli chodzi o budowę stacji ładowania w Syryni, 

to jest inny projekt, co do którego jest przygotowana pełna dokumentacja, a będzie on 

realizowany w dalszym etapie. 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści projektu uchwały nie wniósł uwag i podjął 

w głosowaniu jednogłośnie uchwałę Nr 106/2024 w ww. sprawie. 

Ad. 9 a) 

Wicestarosta Barbara Chrobok przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego 

w sprawie upoważnienia Pani Eweliny Limanowskiej, pełniącej obowiązki Dyrektora 

Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wodzisławiu Śląskim, 

do zaciągania łącznie z członkiem Zarządu Powiatu Wodzisławskiego zobowiązań, w tym 

podpisywania umów w związku z realizacją przedsięwzięcia pn. „Branżowe Centrum 
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Umiejętności w Wodzisławiu Śląskim w dziedzinie robotyki” (BCU) realizującego koncepcję 

centrów doskonałości zawodowej (CoVEs), finansowanego przez Fundację Rozwoju Systemu 

Edukacji w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności, Komponentu A 

„Odporność i konkurencyjność gospodarki”, ujętego w planie finansowym Powiatowego 

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wodzisławiu Śląskim (załącznik nr 10 

do protokołu). Wicestarosta przekazała, że za zgodą Zarządu Powiatu aplikowano o środki 

na realizację przedsięwzięcia pn. „Branżowe Centrum Umiejętności w Wodzisławiu Śląskim 

w dziedzinie robotyki”. Wniosek o dofinansowanie tego zadania został pozytywnie oceniony 

oraz skierowany do realizacji. W związku z zawarciem umowy o dofinansowanie oraz 

rozpoczęciem wydatkowania środków związanych z utworzeniem BCU, konieczne jest 

upoważnienie Pani Eweliny Limanowskiej do zaciągania łącznie z członkiem Zarządu Powiatu 

Wodzisławskiego zobowiązań związanych z realizacją tego przedsięwzięcia. 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści projektu uchwały nie wniósł uwag i podjął 

w głosowaniu jednogłośnie uchwałę Nr 107/2024 w ww. sprawie. 

Ad. 9 b) 

Wicestarosta Barbara Chrobok przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego 

w sprawie wyrażenia zgody dla Dyrektora Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Rydułtowach, 

Pani Beaty Pirogowicz na zgłoszenie szkoły do dofinansowania przez Ministra Obrony Narodowej 

zakupu indywidualnych pakietów umundurowania dla uczniów nowo utworzonego Oddziału 

Przygotowania Wojskowego (załącznik nr 11 do protokołu). Wicestarosta wyjaśniła, 

że w związku z utworzeniem od nowego roku szkolnego Oddziału Przygotowania Wojskowego 

w Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Rydułtowach zachodzi potrzeba udzielenia 

upoważnienia Dyrektorowi tej placówki do zgłoszenia do dofinansowania zakupu pakietów 

umundurowania dla uczniów tego Oddziału. 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści projektu uchwały nie wniósł uwag i podjął 

w głosowaniu jednogłośnie uchwałę Nr 108/2024 w ww. sprawie. 

Ad. 9 c) 

Wicestarosta Barbara Chrobok przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego 

w sprawie upoważnienia Dyrektora Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Pszowie, Pani Izabeli 

Widera, do zaciągania zobowiązań, w tym podpisywania umów w związku z realizacją 

przedsięwzięcia pn. „Nowe wyzwania zawodowe ucznia polskiej szkoły”, w ramach programu 

Erasmus Plus, Sektor - Kształcenie i szkolenia zawodowe, Akcja 1 - Mobilność edukacyjna - 

Akredytowane projekty na rzecz mobilności osób uczących się i kadry w sektorze kształcenia 

i szkolenia zawodowego KA121-VET, ujętego w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Wodzisławskiego na lata 2024-2041 (załącznik nr 12 do protokołu). Wicestarosta przekazała, 

że w związku z uzyskaniem w ramach programu Erasmus Plus dofinansowania do ww. projektu, 
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zachodzi potrzeba udzielenia upoważnienia do jego realizacji Dyrektorowi Zespołu Szkół 

Ponadpodstawowych w Pszowie.   

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści projektu uchwały nie wniósł uwag i podjął 

w głosowaniu jednogłośnie uchwałę Nr 109/2024 w ww. sprawie. 

Ad. 10 a) 

Skarbnik Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego 

w sprawie zmian w planie wydatków budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok 

polegających na przeniesieniu planowanych kwot między rozdziałami, rodzajami jak i grupami 

wydatków, o których mowa w art. 236 ustawy o finansach publicznych (załącznik nr 13 

do protokołu). Skarbnik przekazał, że zmian w planie wydatków budżetu Powiatu 

Wodzisławskiego należy dokonać w:  

1) dziale 600 w celu zabezpieczenia środków na realizację przez Powiatowy Zarząd Dróg 

w Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Syryni zadania pn.: „Remont drogi powiatowej 

ul. 1 Maja w Gołkowicach”, na które został złożony wniosek o dofinansowanie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg (kwota 250.000 zł),  

2) rozdziale 71012 w celu zabezpieczenia środków na dostawę i udzielenie licencji 

na korzystanie z oprogramowania GEO-INFO i.Rzeczoznawca do zdalnej obsługi 

rzeczoznawców majątkowych (kwota 30.474 zł),  

3) rozdziale 75020 w celu zabezpieczenia środków na pokrycie kosztów związanych 

z likwidacją Branżowej Szkoły I stopnia w Radlinie (kwota 12.000 zł). 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści projektu uchwały nie wniósł uwag i podjął 

w głosowaniu jednogłośnie uchwałę Nr 110/2024 w ww. sprawie. 

Ad. 10 b) 

Skarbnik Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego 

w sprawie zmiany budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok polegającej na zwiększeniu 

planu dochodów i wydatków (załącznik nr 14 do protokołu). Skarbnik poinformował, że zmian 

w planie dochodów i wydatków budżetu Powiatu Wodzisławskiego należy dokonać w:  

1) rozdziale 60014 w związku z przyjęciem pomocy finansowej od Miasta Pszów na realizację 

zadania pn. „Przebudowa ul. Paderewskiego w Pszowie” (kwota zwiększenia 100.000 zł),  

2) działach 801 i 854 w związku z przekazaniem przez Ministra Finansów dodatkowych 

środków z Funduszu Pomocy tytułem wsparcia jednostek samorządu terytorialnego 

w realizacji dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem 

i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy (kwota zwiększenia 

104.859 zł), 
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Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści projektu uchwały nie wniósł uwag i podjął 

w głosowaniu jednogłośnie uchwałę Nr 111/2024 w ww. sprawie. 

Ad. 10 c) 

Skarbnik Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego 

w sprawie zmiany uchwały Nr 2067/2024 Zarządu Powiatu Wodzisławskiego z dnia 17 stycznia 

2024 roku w sprawie opracowania planu finansowego na 2024 rok dla środków z Funduszu 

Pomocy, o którym mowa w art.14 ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, gromadzonych 

na wyodrębnionym rachunku bankowym (załącznik nr 15 do protokołu). Skarbnik wyjaśnił, 

że zmiany ww. uchwały należy dokonać w związku z przyznaniem kolejnych środków z Funduszu 

Pomocy z przeznaczeniem na pomoc obywatelom Ukrainy. 

Zarząd Powiatu po przeanalizowaniu treści projektu uchwały nie wniósł uwag i podjął 

w głosowaniu jednogłośnie uchwałę Nr 112/2024 w ww. sprawie. 

Ad. 11 

Zarząd Powiatu zapoznał się z: 

a) informacją o dokonaniu zmiany planu finansowego Specjalistycznego Ośrodka Wsparcia 

dla Osób Doznających Przemocy Domowej w Wodzisławiu Śląskim na podstawie 

zarządzenia kierownika jednostki Nr 6/2024 (załącznik nr 16 do protokołu), 

b) informacją o dokonaniu zmiany planu finansowego Zespołu Szkół Ponadpodstawowych 

w Wodzisławiu Śląskim na podstawie zarządzenia kierownika jednostki Nr 21/2023/2024 

(załącznik nr 17 do protokołu), 

c) informacją o dokonaniu zmiany planu finansowego Zespołu Szkół Ponadpodstawowych 

w Pszowie na podstawie zarządzenia kierownika jednostki Nr 06/K/2024 (załącznik nr 18 

do protokołu), 

d) informacją o dokonaniu zmiany planu finansowego Powiatowego Ośrodka Doskonalenia 

Nauczycieli w Wodzisławiu Śląskim na podstawie zarządzenia kierownika jednostki 

Nr 11/ZD/08/2024 (załącznik nr 19 do protokołu), 

e) informacją o dokonaniu zmiany planu finansowego Starostwa Powiatowego w Wodzisławiu 

Śląskim na podstawie zarządzenia kierownika jednostki Nr 63/2024 (załącznik nr 20 

do protokołu), Nr 66/2024 (załącznik nr 21 do protokołu) i Nr 68/2024 (załącznik nr 22 

do protokołu), 

f) podziękowaniami Dyrektora Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim za umorzenie przez 

Zarząd Powiatu pożyczki w kwocie 600.000 zł (załącznik nr 23 do protokołu). 
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Ad. 12 

Skarbnik Mariusz Rakowski przypomniał, że do dnia 20 sierpnia br. zgodnie z procedurą 

uchwalania budżetu w naszym Powiecie, zostaną przesłane do dysponentów budżetowych 

formularze związane z projektowaniem budżetu na rok 2025, na podstawie których do dnia 

20 września br. będą składali wnioski do budżetu na kolejny rok. Skarbnik powiedział, że mając 

na uwadze planowaną zmianę systemu finansowania samorządu terytorialnego rekomenduje 

ostrożność w zakresie wnioskowanych kwot wydatków na przyszły rok.  

Wicestarosta Barbara Chrobok przedstawiła informację na temat planowanego przebiegu wizyty 

delegacji partnerskich w naszym Powiecie w dniach 29 sierpnia do 2 września br.  

Starosta Leszek Bizoń poinformował, że z kolei delegacja naszego Powiatu odbędzie wizytę 

w partnerskim Powiecie Tczewskim w związku z zaproszeniem tamtejszych władz. Wizyta ta 

będzie miała miejsce w dniach 22-25 sierpnia br., a w skład delegacji oprócz jego osoby wejdą 

Wicestarosta Barbara Chrobok oraz Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Iwona Wajsman.  

Ad. 13 

Zarząd Powiatu przyjął protokół z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 24 lipca 2024 r. (przy 

4 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”). 

Ad. 14 

Starosta Leszek Bizoń zakończył posiedzenie Zarządu Powiatu z dnia 7 sierpnia 2024 roku.  

Protokołowała: 
Lidia Berg 

 

Wodzisław Śl., dn. 21 sierpnia 2024 r.  

PRZEWODNICZĄCY ZARZĄDU 
POWIATU WODZISŁAWSKIEGO 

Leszek Bizoń 
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